
 

 

Prikazanje Gospodinovo - Svijećnica (2. veljače) 

 

 Isus iz Nazareta je Svjetlo svijeta. Rekao je da svaki koji njemu 

vjeruje postaje to isto svjetlo. To Svjetlo je došlo na svijet, a mnogi ljudi 

su više ljubili mrak, te su okretali leĎa tome Svjetlu, jer djela su im bila 

zla. Pa ipak, oni nikad nisu mogli uništiti to Svjetlo. Suvremenici i sugra-

Ďani Isusa iz Nazareta htjeli su uništiti i ugasiti to Svjetlo. Oni su ga pri-

kovali na kriţ i mislili da je konačno zadnja iskra toga Svjetla uništena. 

No, tek tada je za njih nastala tragična situacija. On je uskrsnuo i tako je 

ta mala iskra Isusa iz Nazareta, povijesne osobe, postala veličanstvena 

uskrsna snaga vatre koju više nitko nikad ne moţe ugasiti. Najveće car-

stvo u povijesti čovječanstva, stari Rim, trudilo se kroz tri do četiri stolje-

ća da ugasi, uništi i onesposobi to Svjetlo. No, konačno je pokleknule 

pred njime i spoznalo da je u kriţu spas. Car Konstantin je priznao da je 

Krist pobijedio i da je u njemu spas, te je od tada kršćanstvo osvojilo za-

padni svijet. 

 To Svjetlo nije zemaljsko i nije svjetlost obične svijeće. To je Bog 

sam, to je snaga neba, vječnosti i apsolutnog prvotnog svemoćnog bića. 

Tko god upali svoju savjest, svoje srce i svoju volju na toj svijeći, sam 

postaje svjetlo i najsnaţnija ţivotna vatra, koja moţe sve ogrijati, sve os-

vijetliti i svima darovati ţivot vječni. Što je ateizam u svijetu jači, što je 

više nemorala, što je više oko nas sekti, profiterstva, ludosti, materijalizi-

ranosti i bogatstva, što je više zločestoće i nehumanosti, što je mrak jači i 

gušći, što su ljudi više prikovani uz zemlju, uz novac, uz uţitke i slavu, to 

je to Svjetlo jače, i to se više sprema da svojom eruptivnom snagom prod-

re u čitav svijet i opet osvoji ljude, te ih povede prema cilju ţivota. 

 Svijećnica je dan kad su Marija i Josip unijeli malo dijete Isusa u 

hram da bi ga po ţidovskom zakonu kao prvoroĎenca prikazali Bogu. Ta-

da je starac Šimun rekao proročke riječi da je to dijete postavljeno na pro-

past i spasenje mnogima u Izraelu, da je on svjetlo naroda, te da je to znak 

kojemu će se svi suprotstavljati.  

 Ništa ne trebamo danas toliko koliko milijune svijeća upaljenih na 

Isusu iz Nazareta, ljudi koji vjeruju, koji se ne boje i koji znaju da je ţivot 

neuništiv, te da je čovjek najsretniji kad je s Bogom.  

Tomislav Ivančić, Oaza života 

Preporuka!  
Vjerski portal: http://www.bitno.net/  
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Stišaj oluju 
 

Boţe, Oče naš, 

nema te tame, 

koju ti ne bi mogao rastjerati; 

nema te noći, koja po tebi ne bi zorom 

zarudila. 

A jer se u tvoju riječ smijemo pouzdati, 

daj da u svim olujama 

naša vjera ostane stalna. 

Nek usred bure pristupi Isus, 

tvoj Sin, 

kao Gospodar, 

i nek utiša vihore, 

na slavu tvog imena, 

za svu vječnost. 

 

Pierre Griolet 
 

 

 

 



 

 

Evanđelje    Mk 1,21-28 

Učio ih je kao onaj koji ima vlast. 

 

Čitanje svetog EvanĎelja po Marku 

 

U gradu Kafarnaumu Isus u subotu uĎe u sinagogu i poče naučavati. 

Bijahu zaneseni njegovim naukom. Tâ učio ih je kao onaj koji ima vlast, 

a ne kao pismoznanci. A u njihovoj se sinagogi upravo zatekao čovjek  

opsjednut nečistim duhom. On povika: 

»Što ti imaš s nama, Isuse Nazarećanine? Došao si da nas uništiš? 

Znam tko si: Svetac Boţji!« 

Isus mu zaprijeti: 

»Umukni i iziĎi iz njega!« 

Nato nečisti duh potrese njime pa povika iz svega glasa i iziĎe iz njega. 

Svi se zaprepastiše te se zapitkivahu: »Što li je ovo? Nova li i snaţna nau-

ka! Pa i samim nečistim dusima zapovijeda, i pokoravaju mu se.« 

I pročulo se odmah o njemu posvuda,po svoj okolici galilejskoj. 

Riječ Gospodnja.  

Trenutak za razmišljanje o Evanđelju 

 

 Isusova riječ nas neprestano ispituje, provjerava, ispravlja, obnav-

lja i uznemiruje. I danas on, koji je čist, ne ţeli da pored njega itko bude 

nečist. On, koji je dobar ne ţeli da pored njega budemo zli. 

 

 Moţemo pretpostaviti da su zločini koje čini čovjek tragovi oca 

laži, neprijatelja čovjekova od početka. Još je sigurnija činjenica da je 

Isus s nama, da je Emanuel – “Bog s nama”, da je snaţnije prisutan od 

svakog drugog duha.  

 

 Gospodine! Dovoljno je biti pokraj Tebe, u Tvojoj blizini, u dodi-

ru s Tobom pa da se osjetimo slobodni od zla koje ţeli uništiti čovjeka. 

Stoga nas, Gospodine i danas svojim riječima neprestano uznemiravaj, ne 

dopusti da budemo robovi nečistih sila, nego nas obrani, sačuvaj i za sebe 

spasi. DM 

 

 

  

Kakav duh prebiva u tebi?  
 

 Duhovno je zagaĎenje za čovjekovu sreću mnogo gore od zagaĎe-

nja vode i zraka. Ako je ljudski duh zaraţen i razjeden sebičnošću, lovom 

za profitom, vlastoljubljem i borbom za prestiţem, tada mu je sasvim sve-

jedno kakva budućnost čeka čovječanstvo i hoće li čovjek u bliţoj ili da-

lekoj budućnosti uopće moći ţivjeti na ovomu svijetu. Sve, i voda i zrak i 

sva stvorenja bit će ţrtvovana poţudi i velikoj ludosti nekolicine pojedi-

naca. 

 Čovječji duh je najveća snaga na ovome svijetu, nevjerojatno stva-

ralačka ili strahovito razaračka. Pa i u vlastitom ţivotu sve je odreĎeno 

duhom koji prebiva u tebi. Prevladava li u tebi duh pretjerane kritičnosti, 

duh nepodnošljivosti, nezadovoljstva, duh zavisti, tvrdokornosti i samosa-

ţaljenja, tvoj će ţivot iz dana u dan biti sve tmurniji. Učinit ćeš ţivot ne-

podnošljivim sebi samome i drugima, pretvorivši ga u komadić pakla na 

zemlji. 

 Neka te u ovim duhovnim danima ispunja duh dobrote i ljubavi, 

optimizam i nada, Duh Sveti, svi će smekšati tvoje tvrdokorno srce i ob-

dariti te najljepšim plodovima: istinskom i dubokom ţivotnom radošću 

kakvu ne mogu sebi nigdje na svijetu i nikada kupiti najbogatiji ljudi sa 

svim svojim novcem. 

Phil Bosmans  

 Dođi k nama... 
Tješi nas i hrabri Isuse, činjenica da si ti jači i veći od svakog zlog duha, 

od svake napasti i grijeha. Tješi nas činjenica da će konačno nečisti duh 

priznati poraz i napustiti svaku dušu koja se naĎe u tvojoj blizini. 

 Dovoljno je biti pokraj tebe, u tvojoj blizini, u dodiru s tobom pa 

da se osjetimo slobodni od tolikih opasnosti i napasti koje danas prijete 

svakom čovjeku. Zato danas doĎi na još snaţniji način k nama da se i ove 

nedjelje proslaviš snagom koja se moţe oduprijeti svem zlu ovoga svijeta. 

 DoĎi i pohodi nas da bismo čvrsto povjerovali da će, pored svih 

prijetnji zla koje se nadvilo nad čovječanstvo, konačno tvoja milost tri-

jumfirati.         

       Fra Zvjezdan Linić 


